
Ref.: Ekstraordinær generalforsamling Nordby Fælled mandag d. 28. februar 2022 

Fremmødte: 11 af foreningens 71 medlemmer, samt Robert Knudsen, Lokalrådet 

1. Valg af dirigent 

Robert Knudsen 

Uagtet de fremmødte ikke repræsenterede 2/3 af de stillerne til den ekstraordinære generalforsamling, blev 

det ved simpelt flertal vedtaget at gennemføre den ekstraordinære generalforsamling. 

2. Pernille Bennetsen fortæller, proces fra idé til plan. Spørgsmål. 

Ønske at inddrage børn bl.a. via samarbejde med Daugård og Vejlefjord skole. 

Der blev stillet spørgsmål ift. evt. forsikringsansvar, såfremt der måtte ske uheld ved fx træstubbe. 

Dette bør afklares nærmere inden endelig planlægning, hvorfor bestyrelsen bør kontakte vores 

forsikringsselskab. 

Foreslår at søge midler hos fonde til ca. 4000 m2, tilsvarende områderne 1-2-3-4 i projektoplægget. Men 

starte biodiversitetsprojektet i område 1 + 2 i projektoplægget (områder hvor der i forvejen er etablere 

biodiversitetsforsøg), samt et forsøg med et lille område i område 4, hvor græsset kun klippes 2 gange om 

året. Der skal ikke luges i område med høslæt, men evt. tidsler bør dog nok holdes lidt tilbage. 

Etablering sker kun i det omfang, som der er fondsmidler til etablering og såfremt der bliver midler til 

område 3+4 afstemmes layout mv. med bestyrelsen inden etablering. 

 

3. Økonomi. Spørgsmål. 

Som udgangspunkt vurderes fra OCK’s side, at det der spares på græsklipning bruges på afklip + høslæt og 

bortkørsel. Dvs. overordnet en nulløsning. 

Dog kan der evt. ønskes/være behov for lugning for at minimere bestemte arter eller sikre størst mulig 

diversitet. Dette estimeres til højest 8-10 timer om året af ca. kr. 538 inkl. moms. 

Derudover kan der være behov for betaling for bortskaffelse af afklip hos Genknus est. Kr. 1160 inkl. moms. 

Dvs. ved 4000 m2 est. årlig meromk. de første år kr. 1160 til bortskaffelse og senere evt. yderligere kr. 4000-

5500 til lugning. 

Vedligehold af biodiversitetsområder foreslås hensat kr. 5.000 om året til fremtidig renovering af områderne 

ift. tilførsel frø/planter, afstikke kanter. Der undersøges om der kan søges om tilskud til vedligehold, men 

dette forventes ikke. 

Evt. reetablering tilbage til græsareal af de første områder, anslås at koste ca. kr. 10.000, dvs. tilsvarende 2 

års hensættelse. 

 

4. Enighed om hvad vi skal stemme om. Delmål? 

5. Afstemning 

• Vedtaget at fortsætte afstemning ift. Biodiversitetsprojekt 

• Afstand til hæk og sti 

o 2 + 2 m 8 stemmer 

o 2 + 3,5 til hæk 6 stemmer 

o 3,5 + 3,5 m  0 stemmer 

• Projektgruppen kan søge midler til etablering af 4000 m2, og igangsætte område 1+2 når der er 

midler nok, samt henlægge mindre del af område 4 til høslæt 

o Ja  10 stemmer 

o Nej 1 

• Vedtages at fremlægge budget, hvor der afsættes est. kr. 10.500 årligt de næste 2 år til henholdsvis 

vedligehold kr. 5.500 og hensætte kr. 5000 til evt. fremtidig renovering. 

o Ja  alle 

o Nej 0  

 

6. Gennemgang af beslutningsreferat. 

Biodiversitetsprojektet, blev i den fremlagte form som udgangspunkt godkendt, men da projektet 

indikerede, at der ingen driftsomkostninger ville være, så blev det besluttet at afvente godkendelse af 



budget med de vedtagne driftsomk. + hensættelser, på den ordinære generalforsamling. 

 


